
Geachte Minister Grapperhaus,

Momenteel is de WRS in consultatie. Wat spijtig dat er wederom een 
wetsvoorstel ligt die beoogt een doelgroep te helpen, terwijl het juist de 
meest kwetsbaren, kwetsbaarder zal maken. Zelfs de sekswerkers die als 
zelf redzaam worden beschouwd, zullen slachtoffer worden van deze 
inadequate wetgeving. 

Ikzelf ben een van de weinige sekswerkers die het geluk heeft hier 
openlijk over te kunnen praten, zonder de angst te hebben dat dit 
verstrekte gevolgen heeft in hoe de mensen op mij heen mij behandelen 
en hoe ik mijn leven indeel. Helaas is dat voor het grotendeels van de 
sekswerkers wel het geval.  
Of het nu het werkelijke ervaren stigma is, of de angst op stigma. Beide 
hebbend de kracht op diepe wonden achter te laten bij diegene die ze 
ervaart. 

Mijn grootste zorgen voor deze wet zijn strek aan elkaar gelinkt.  
Te beginnen bij de vergunningplicht. Het bijhorende zelfredzaamheid 
gesprek en de landelijke database. (Artikel 2t/m6, 12 ) .Het benaderen 
van de sekswerker als een individu dat behoefte heeft aan een 
zelfredzaamheidsgesprek is stigmatiserend en ondermijnd de 
zelfredzaamheid. Het opzetten van een landelijke database zodat er 
meer zichtbaarheid is en er dossiers opgebouwd kunnen worden, lijkt op 
het eerste gezicht een wijs besluit. Maar, er wordt dan wel actief een lijst 
opgesteld van een gemarginaliseerde en gestigmatiseerde groep. Veel 
sekswerkers zullen veroordeeld zijn op illigaliteit; omdat zij een migratie 
achtergrond hebben, onder de 21 jaar zijn, niet zelfredzaam worden 
geacht door de ambtenaar en zij die anoniem hun werk willen uitvoeren 
uit angst voor stigma.  
Hierbij komen we dan op mijn tweede bezwaar. Namelijk het strafbaar 
stellen van de klanten die gebruik maken van de dienstverlening van 
sekswerkers zonder vergunning. (Artikel 40). Wederom snap ik het idee 
hierachter. We willen de viespeuken die bewust opzoek gaan naar 
sekswerkers waar zij “misbruik” van kunnen maken aanpakken! Echter 



zal dit resulteren in dat sekswerkers die veroordeeld zijn tot illegaliteit, 
minder keuze krijgen in de klanten die aannemen. De nette, brave burger 
zal immers enkel gebruik maken van de diensten van vergunde 
sekswerkers. Zo blijven zij, die het niet erg vinden om de wet te 
overtreden, over. Hoewel dit zeker niet allemaal monsters hoeven te 
zijn, zorgt de grove vermindering in klandizie ervoor dat de sekswerkers 
vaker akkoord zullen gaan met een afspraak die wellicht niet helemaal 
veilig zal zijn.  
Hetzelfde idee geldt voor de strafbaarstelling van hen die de 
onvergunde/illegale sekswerker een betaalde dienst verlenen.(206A) 
Zijn de (nood)gedwongen in de onvergunde sector werken, kunnen 
hierdoor niet (meer) terecht bij de zichtbare nette dienstverlener. Net als  
de klanten, zullen zij die het niet erg vinden de wet te overtreden, de 
gene zijn die overblijven om deze sekswerkers te ondersteunen. 
Boekhouders, beveiligers, het huren van een veile werkplek, iemand die 
je afspraken regelt, een chauffeur, allemaal voorbeelden van mensen die 
geld kunnen verdienen aan het helpen van een sekswerker. Door het 
strafbaar stellen van deze mensen, sluit je de illegale/onvergunde  
sekswerker af van de maatschappij en maak je hem/haar afhankelijk van 
de onderwereld. 

Tot slot wil ik u bedanken voor het lezen van mijn pleidooi. Het zou een 
achteruitgang zijn voor de positie van sekswerkers wanneer deze wet in 
treedt. Gelukkig zijn de ontwikkelingen in Nederland niet geheel slecht. 
Hier en daar opstaan er in het land organisaties van sekswerkers die zich 
verenigen, zelfs in samenwerking met de gemeente. Zoals in Tilburg 
zelfs geordineerd vanuit de gemeente! Dat is de vooruitstrevende visie 
die er nodig is op de problematiek in de branche te verhelpen.  
Meer ruimte voor klankboord groepen, in gesprek met sekswerkers & 
slachtoffers zelf, meer juiste informatie en samenwerking tussen 
hulpverleners, politie, gemeente én sekswerkers. 

Uiteraard draag ik uit dat het volledig decriminaliseren van de branche 
dé oplossing is, maar gezien deze wet nu actualiteit is, vermoed ik dat 
Nederland er helaas nog niet klaar voor is. 

Bedankt. 


